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 Alapképzésem negyedik félévét (a 2023/24-es év második félévét) volt szerencsém 
Rómában tölteni és a Link Campus Egyetemen tanulhattam. Ez egy privát, nem túl ismert 
egyetem, így megvannak az előnyei, de a hátrányai is.  

A legnehezebb és leghosszabb dologgal kezdeném, a lakás/szoba kereséssel. Én már 
nyár végén elkezdtem szobákat nézni Rómában, úgy, hogy február elején mentem ki. Sajnos 
nem túl sok sikerem volt, leginkább a Spotahome oldalon és a HousingAnywhere oldalán 
kerestem, azonban a legtöbb helyről vagy nem is írtak vissza vagy pedig volt olyan hely is, ahol 
a tulaj nem szívesen fogadott volna, mert fiatalnak tartott (21 éves vagyok), na mindegy. Szóval 
voltak problémák, de talán a legnagyobb probléma az volt, hogy olyan helyet találjak, ami 
belefér még a keretbe. Az is fontos szempont volt (lett volna), hogy metró közelében legyen a 
hely, mert a tömegközlekedés igen megbízhatatlan, a metró az egyetlen, ami nem késik és 
időben van. Majd írtam az egyetemnek is, mivel a honlapjukon írják, hogy segítenek lakást 
keresni, de nem adtak túl sok infót, és előrébb sem haladtam. Ahogy telt az idő már lejjebb 
adtam az igényeimet, és a végén sikerült Róma külvárosában találnom egy kétszobás lakást két 
Károlis felsőbb évessel, ami nem horribilis áron volt elérhető. Egyetlen negatívuma az volt, 
hogy nem volt metró közelében, csak buszok, illetve villamos járt, és mindegyik megbízhatatlan 
volt, illetve kissé messze volt az egyetemtől is, több mint egy órát kellett utazni.  
Így azt tudom tanácsolni, hogy minél előbb keressetek lakást/szobát magatoknak, mert nem 
egyszerű a dolog. Illetve a Facebook csoportokban hirdetett lakás/szoba általában csalók által 
feltett, úgyhogy én nem is bíztam egyikben sem. Viszont van WhatsApp csoport, ahol érdemes 
figyelni az ajánlásokat. 
A másik dolog, amit már itthon ellehet intézni, de én csak kint csináltam meg az az adószám 
(codice fiscale). Ahhoz, hogy bérletet tudj venni, hogy alátudd írni a szerződést a lakásnál, 
illetve (nálam), hogy betudjanak léptetni az egyetem hallgatói portájára kell szerezned egy 
adószámot, amit itthon az olasz nagykövetségen meglehet tenni. Én viszont csak kint csináltam 
meg, ami nem volt túl jó, mivel általában az ügyintézők nem beszélnek angolul, időpontra lehet 
csak menni, így legalább két hét a várakozás rá, úgyhogy ajánlom az itthoni ügyintézést inkább. 
 
 Maga az egyetem nagyon szép volt, a menza jó és megfizethető volt. Viszont nem túl 
sok információt kaptunk, igen lassan ment az ügyintézés is a titkársággal. Hónapokba telt mire 
egyáltalán betudtunk, mi Erasmus-ok, lépni az egyetem honlapjába diákként. Sokszor nem 
tájékoztattak minket, ha elmaradt egy-egy óra, vagy hogy az mikor lesz pótolva, de a 
legdurvább az volt, hogy konkrétan az egyetem kezdete előtt egy nappal küldték csak el nekünk 
az órarendet és hogy mikor hol kell lennünk. Jó lett volna kezdés előtt egy tájékoztatás az 
egyetem részéről, meg hogy tudjunk találkozni a többi hallgatóval. Olasz hallgatókkal nem 
nagyon lettem jóban, nem is volt nagyon esély, mivel csak az órákon találkoztunk. A 
professzorok nagyrésze rendes és kedves volt, de nekem hetekbe telt mire megértettem, hogy 
mit mondanak, mivel igen durva akcentussal beszélik az angolt. Ja, és a legjobb, amit szintén 
csak kimenetelem után tudtam meg, hogy mester szakos órákra jártam úgy, hogy én még csak 
a második évemet végeztem alapszakon. Máig nem értem, hogy ez, hogy sikerült vagy hogy 



miért nem jelezték előre, na mindegy. Egyébként értettem az órákat, szerencsére nem nagyon 
kellett alapismeret hozzájuk, de emiatt nem is tudtam semmit sem elfogadtatni itthon szakos 
tárgynak. Illetve lehetet kezdő olaszt tanulni heti két órában az egyetemen, ami igen hasznos 
volt. 
 
 A tömegközlekedésről oldalakat lehetne írni, úgyhogy most tényleg csak a legalapabb 
dolgokról szeretné írni. Ahogy már említettem a metró az egyetlen, ami nem késik és időben 
van, viszont a reggeli órákban ez is igen zsúfolt, főleg, amikor beindul a turistaszezon. A buszra 
sokszor kell várni, valamint a villamosra is, amit őszintén nem tudok megérteni, hiszen az sínen 
megy, na mindegy. Van egy-két app, amit lelehet tölteni, mert a Google/Apple Maps nem írja 
ki a valós dolgokat. Az egyik a Moovit app, ha jól tudom €3 havonta és lehet látni a járművek 
élő helyzetét. Én, ha időre mentem valahova, mindig legalább 20 perccel előbb elindultam, mert 
soha nem lehetett tudni, hogy éppen jár-e a villamos/busz vagy sem. A másik nagyon fontos 
dolog, hogy rengeteg a zsebtolvaj, mindenhol, de a metrón különösen. Velem szerencsére nem 
történt semmi, de barátikörömben is volt, akinek ellopták a pénztárcáját. Csak olyan hátizsákot 
használtam, ami biztonsági záras volt és hasitasit használtam, de még így is mindig figyelnem 
kellett, hogy ne lopjanak ki.  
 
 Végül azért szeretném pozitív dolgokkal zárni beszámolómat. Van egy két szervezet, 
akik szinte mindennapra programokat szerveznek, a legismertebb az ERA (Erasmus Roma 
Association). Különböző sportolási lehetőségeket szerveztek, lehetett választani foci (lány,fiú), 
kosár, röpi, jóga, pilates, futás közül. Én jógára és pilatesre jártam és nagyon szerettem, egy 
parkban találkoztunk mindig, lehetett más Erasmus-kal találkozni és az edzők is nagyon 
kedvesek voltak. Természetesen bulikat is szerveztek, de a zenei stílus szinte mindig reggaeton 
volt, így nekem nem annyira jöttek be. Ezenkívül szerveztek pár napos kirándulásokat 
Firenzébe, Puglia-ba. Illetve még olaszórákon is részt lehetett venni. A másik ilyen szervezet 
az ELR (Erasmus Life Roma), ők is nagyjából ugyanazt csinálják, mint az ERA, ők is 
különböző utazásokat, bulikat szerveznek, és ami nekem nagyon tetszett, hogy szerveznek 
szörfórákat teljesen kezdőknek a tengernél. Sajnos nem volt esélyem egy alkalomra sem 
elmenni, de ajánlom mindenkinek. 
 
 Összességében én nagyon jól éreztem magam kint létem alatt, új barátokra tettem szert, 
ide-oda tudtam utazgatni (ha érdekel valakit jó, akár egy napos út Rómából írjon nyugodtan 
nekem), megismertem az olasz kultúrát valamennyire és az olaszomat is kicsit tudtam 
gyakorolni. És persze nagyon jókat ettem, várost néztem, mindig van valami program valahol, 
és egyszerűen szerintem egy élet sem lenne elég bejárni Róma minden szegletét.  
Ha bárkinek bármi kérdése lenne, nyugodtan írjon nekem:) 
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